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PROTOKÓŁ NR  IV / 19 

 

Z SESJI RADY POWIATU ZAWIERCIAŃSKIEGO 

 

w dniu 31 stycznia 2019 roku 
 

 

Sesja odbyła się w sali konferencyjnej Starostwa Powiatowego w Zawierciu pod 

przewodnictwem Przewodniczącej Rady Powiatu Małgorzaty Benc. Początek obrad – 

godzina 12.10.    

 

Obecni: 

 

Radni powiatu zawierciańskiego, zgodnie z załączoną do protokołu listą obecności. 

 

Radni nieobecni: 

 

Teresa Mucha-Popiel 

 

Spoza grona Rady obecni byli: 

 

Przedstawiciele władz samorządowych miast, miast i gmin oraz gmin powiatu 

zawierciańskiego, przedstawiciele powiatowych służb, inspekcji i straży, kierownicy 

jednostek organizacyjnych powiatu, Naczelnicy Wydziałów, Kierownicy Biur  

i Samodzielnych Referatów Starostwa Powiatowego w Zawierciu, przedstawiciele środków 

masowego przekazu i inni goście, zgodnie  z załączoną do protokołu listą obecności. 

 

 

Ad.1.) 

 

Obrady sesji otworzyła Przewodnicząca Rady Powiatu Małgorzata Benc. Na podstawie listy 

obecności stwierdziła dostateczną liczbę radnych do podejmowania prawomocnych uchwał,  

a tym samym prawomocność IV sesji Rady Powiatu. Powitała radnych, Zarząd Powiatu ze 

Starostą Gabrielem Dorsem oraz gości, biorących udział w posiedzeniu, dziękując im za 

przybycie. Poprosiła radnych o punktualne przychodzenie na sesję, aby obrady, które – jak 

wszyscy wiedzą – są transmitowane on-line, mogły rozpocząć się bez zbędnych opóźnień.   

 

 

Ad.2.) 

 

Radni nie zgłosili uwag do przekazanego im w materiałach porządku obrad sesji.   

 

Przewodnicząca Rady Powiatu Małgorzata Benc poinformowała, że na jej ręce wpłynął 

wniosek Zarządu Powiatu w sprawie rozszerzenia porządku obrad dzisiejszej sesji  

o punkty w brzmieniu: 
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 „Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany składu osobowego Rady Społecznej 

przy Szpitalu Powiatowym w Zawierciu”; 

W uzasadnieniu wskazano, iż stosownie do §10 pkt 3 Statutu Szpitala Powiatowego  

w Zawierciu odwołanie członka Rady Społecznej w trakcie kadencji następuje m.in. na 

wniosek organu uprawnionego do wskazania swojego przedstawiciela. W związku z nową 

kadencją organów jednostek samorządu terytorialnego zwrócono się do wszystkich gmin 

powiatu zawierciańskiego z zapytaniem, czy dotychczasowi przedstawiciele nadal będą 

reprezentować gminę w Radzie Społecznej Szpitala w kadencji 2016-2020. Z uzyskanych 

informacji wynika, że gminy: Irządze, Żarnowiec, Włodowice, Poręba, Kroczyce i Pilica 

nie dokonały zmian swoich przedstawicieli w ww. ogranie. Gminy: Ogrodzieniec, 

Szczekociny i Zawiercie wyznaczyły nowych przedstawicieli. Zgodnie z ww. przepisem 

Rada Powiatu zobowiązana jest dokonać stosowanych zmian w składzie osobowym Rady 

Społecznej przy Szpitalu Powiatowym w Zawierciu, aby organ ten działał w składzie 

zgodnym z wnioskami gmin. 

W wyniku przeprowadzonego głosowania powyższy wniosek został przyjęty przy  

20 głosach „za”, 1 głosie „przeciw” i 1 głosie „wstrzymującym się”. 

 

 „Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr III/30/18 z dnia  

28 grudnia 2018 roku w sprawie ustalenia rozkładu godzin pracy i dyżurów aptek 

ogólnodostępnych na terenie powiatu zawierciańskiego w 2019 roku”; 

Na etapie przenoszenia do edytora aktów prawnych tekstu przyjętego przez Zarząd 

Powiatu i przekazanego organowi stanowiącemu projektu uchwały w sprawie ustalenia 

rozkładu godzin pracy i dyżurów aptek ogólnodostępnych na terenie powiatu 

zawierciańskiego w 2019 roku, wystąpiła pomyłka edytorska. W celu  ujednolicenia treści 

przedmiotowej uchwały podjętej przez Radę Powiatu z treścią projektu przekazanego 

przez Zarząd Powiatu konieczne jest podjęcie uchwały w sprawie skorygowania 

występującego błędu. 

W wyniku przeprowadzonego głosowania powyższy wniosek został przyjęty 

jednogłośnie, czyli przy 15 głosach „za” (7 radnych nie oddało głosu). 

 

 „Rozpatrzenie uchwały Rady Powiatu Zawierciańskiego w sprawie wyrażenia zgody na 

ustanowienie zabezpieczenia w formie weksla „in blanco” środków z Europejskiego 

Funduszu Rolnego na rzecz Rozwoju Obszarów Wiejskich w ramach Programu Rozwoju 

Obszarów Wiejskich 2014-2020 przyznanych na podstawie umowy na dofinansowanie 

przedsięwzięcia „Scalanie gruntów rolnych we wsi Turza gmina Łazy Powiat 

Zawierciański”; 

W uzasadnieniu wskazano, iż Urząd Marszałkowski Województwa Śląskiego, zapraszając 

do podpisania umowy o przyznaniu pomocy na operację „Scalanie gruntów rolnych we 

wsi Turza gmina Łazy Powiat Zawierciański” poinformował, że podczas zawierania 

umowy zostanie podpisana deklaracja do weksla niezupełnego (in blanco) oraz weksel 

niezupełny (in blanco)  celem zabezpieczenia prawidłowego wykonania umowy. Wobec 

powyższego niezbędne jest podjęcie przez Radę Powiatu uchwały, w której będzie 

zawarte upoważnienie dla Zarządu Powiatu do dokonania powyższych czynności. 

Ostateczny termin podpisania umowy i weksla in blanco wraz z deklaracją wekslową 

upływa w dniu 8 lutego br. 

W wyniku przeprowadzonego głosowania powyższy wniosek został przyjęty 

jednogłośnie, czyli przy 21 głosach „za”. 

 

Przewodnicząca Rady Powiatu Małgorzata Benc ustaliła że projekty uchwał, o które 

rozszerzony został porządek obrad sesji rozpatrywane będą w pkt 12 – 14 . Projekty uchwał 
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radni otrzymali przed rozpoczęciem sesji. W związku z wprowadzonymi zmianami kolejność 

pozostałych punktów porządku obrad zmienia się odpowiednio.  

 

Porządek obrad sesji po zmianach przedstawiał się następująco:  

 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie jej prawomocności. 

2. Zgłaszanie uwag do porządku obrad.  

3. Przyjęcie protokołu  Nr III / 18 z dnia 28 grudnia 2018 roku.   

4. Sprawozdanie Starosty z działalności Zarządu Powiatu w okresie od poprzedniej sesji.   

5. Uzupełnienie składu osobowego Zarządu Powiatu – wybór członka Zarządu Powiatu. 

6. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustalenia terminów sesji i uchwalenia planu 

pracy Rady Powiatu na 2019 rok. 

7. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia planów pracy stałych Komisji  

Rady Powiatu Zawierciańskiego na 2019 rok. 

8. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia planu kontroli Komisji 

Rewizyjnej na 2019 rok. 

9. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uzupełnienia zapisów „Powiatowego programu 

działań na rzecz osób niepełnosprawnych na lata 2014-2020”. 

10. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia sprawozdania Starosty 

Zawierciańskiego z działalności Komisji Bezpieczeństwa i Porządku w 2018 roku. 

11. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie delegowania przedstawicieli Rady Powiatu 

Zawierciańskiego do składu osobowego komisji do przeprowadzenia konkursu na 

stanowisko dyrektora Szpitala Powiatowego w Zawierciu. 

12. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany składu osobowego Rady Społecznej 

przy Szpitalu Powiatowym w Zawierciu. 

13. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr III/30/18 z dnia 28 grudnia 

2018 r. w sprawie ustalenia rozkładu godzin pracy i dyżurów aptek ogólnodostępnych na 

terenie powiatu zawierciańskiego w 2019 roku. 

14. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie 

zabezpieczenia w formie weksla „in blanco” środków z Europejskiego Funduszu Rolnego 

na rzecz Rozwoju Obszarów Wiejskich w ramach Programu Rozwoju Obszarów 

Wiejskich 2014-2020 przyznanych na podstawie umowy na dofinansowanie 

przedsięwzięcia „Scalanie gruntów rolnych we wsi Turza gmina Łazy Powiat 

Zawierciański”. 

15. Informacja Przewodniczącej Rady Powiatu o pracy między sesjami i otrzymywanej 

korespondencji. 

16. Interpelacje i zapytania radnych. 

17. Wolne wnioski. 

18. Zamknięcie sesji. 

 

Przewodnicząca Rady Powiatu Małgorzata Benc poprosiła wszystkich o powstanie  

i uczczenie minutą ciszy pamięć Prezydenta Gdańska Pawła Adamowicza, tragicznie 

zmarłego w czasie pełnienia swoich funkcji samorządowych.    

 

 

Ad.3.) 

 

Wobec braku uwag i zastrzeżeń ze strony radnych protokół Nr III / 18 z dnia 28 grudnia 2018 

roku w wyniku przeprowadzonego głosowania został  przyjęty jednogłośnie, czyli  przy  

20 głosach „za” (2 radnych nie oddało głosu).   
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Ad.4.) 
 

Sprawozdanie z działalności Zarządu Powiatu w okresie od ostatniej sesji przedstawił Starosta 

Gabriel Dors. 

 

W okresie sprawozdawczym Zarząd odbył 6 posiedzeń w dniach: 28 grudnia, 15 stycznia,  

16 stycznia, 23 stycznia i 29 stycznia br. zajmując się m.in. następującymi sprawami: 

 

 podjął uchwały w sprawach: 

– zmian w budżecie powiatu na 2018 i 2019 rok, zmian w planie finansowym oraz z 

mian w Wieloletniej Prognozie Finansowej; 

– wyrażenia zgód na odstąpienie od formy przetargowej przy zawarciu umowy najmu, 

użyczenia i dzierżawy sal, powierzchni nieruchomości, lokali użytkowych w 

następujących jednostkach organizacyjnych: w I Liceum Ogólnokształcącym  

z Oddziałami Dwujęzycznymi im. S.  Żeromskiego w Zawierciu, w Szpitalu 

Powiatowym w Zawierciu, w Zespole Szkół w Szczekocinach, II Liceum 

Ogólnokształcącym im. H. Malczewskiej w Zawierciu; 

– wyrażenia zgody na korzystanie z garażu znajdującego się przy budynku Starostwa 

Powiatowego w Zawierciu; 

– uprawnień do zaciągania zobowiązań przez dyrektorów jednostek; 

– harmonogramu pracy Zarządu Powiatu na pierwsze półrocze 2019 roku; 

– wytypowania przedstawicieli Zarządu Powiatu do składu komisji konkursowej w celu 

przeprowadzenia konkursu na stanowisko Dyrektora Szpitala Powiatowego  

w Zawierciu; 

– wyznaczenia jednostek do przygotowania wniosków i wystąpienia w ramach 

„Programu wyrównywania różnic między regionami III”; 

– udzielenia upoważnienia dyrektorom szkół do podpisywania i złożenia wniosku  

o dofinansowanie projektów w ramach programów ERASMUS +; 

– odwołania Anny Pilarczyk – Sprychy ze stanowiska Dyrektora Szpitala Powiatowego 

w Zawierciu ze względu na złożoną rezygnację z zajmowanego stanowiska; 

– powierzenia Piotrowi Zachariasiewiczowi pełnienia obowiązków Dyrektora Szpitala 

Powiatowego w Zawierciu; 

– przyjęcia regulaminów udziału w stażach nauczycieli kształcenia zawodowego  

w ramach projektów pn. „Nowa jakość kształcenia zawodowego w Zespole Szkół  

i Placówek im. H. Kołłątaja w Zawierciu”, „Nowa jakość kształcenia zawodowego  

w Zespole Szkół im. gen. J. Bema w Zawierciu” i „Nowa jakość kształcenia 

zawodowego w Zespole Szkół im. X. Dunikowskiego w Zawierciu oraz  

w Powiatowym Centrum Kształcenia Zawodowego w Zawierciu”; 

 

 wyraził zgodę na: 

– utworzenie nowego kierunku kształcenia w Zespole Szkół w Porębie; 

– przystąpienie Zespołu Szkół w Porębie do konkursu ,,Zielona Pracownia-Projekt 

2019”; 

– przystąpienie Zespołu Szkół Ogólnokształcących w Zawierciu do konkursu „Zielona 

Pracownia – Projekt’2019” oraz „Zielona Pracowania 2019”. 

 

 omówił i przyjął materiały wraz z projektami uchwał Rady Powiatu, będącymi 

przedmiotem obrad dzisiejszej sesji. 

 

Ponadto poinformował, że w dniu dzisiejszym Zarząd Powiatu  podjął uchwałę o odwołaniu 
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powierzenia obowiązków Dyrektora Poradni Psychologiczno-Pedagogicznej w Zawierciu 

Annie Paruzel-Zając i jednocześnie z dniem dzisiejszym powierzył te obowiązki Bożenie 

Gwizdek. 

 

Sprawozdanie zostało przyjęte bez uwag i zapytań ze strony radnych.   

 

 

Ad.5.) 
 

Starosta Gabriel Dors złożył wniosek o powołanie w skład Zarządu Powiatu Włodzimiera 

Styczyńskiego, który w poprzedniej kadencji sprawował mandat radnego powiatu 

zawierciańskiego. Nadmienił, że uzupełnienie składu osobowego Zarządu Powiatu następuje 

po wprowadzeniu stosownych zmian w tym zakresie w Statucie Powiatu.     

  

Kandydat wyraził zgodę na kandydowanie.   

 

Przewodnicząca Rady Powiatu Małgorzata Benc przypomniała, że zgodnie z art. 27 ust. 3 

ustawy o samorządzie powiatowym wyboru członka Zarządu dokonuje się zwykłą 

większością głosów w obecności co najmniej połowy ustawowego składu Rady w głosowaniu 

tajnym.  Zasady głosowana tajnego są określone w § 36 Statutu powiatu, który przewiduje,  

że:    

1. Głosowanie tajne przeprowadza Komisja Skrutacyjna wybrana przez Radę Powiatu 

spośród radnych obecnych na sesji. Komisja Skrutacyjna wybiera Przewodniczącego 

Komisji. 

2. Głosowanie tajne przeprowadza się na przygotowanych przez Komisję Skrutacyjną 

kartach, opatrzonych pieczęcią Rady Powiatu i zaparafowanych przez wszystkich 

członków Komisji. Kart do głosowania nie może być więcej niż radnych obecnych na sali. 

3. Komisja Skrutacyjna określa regulamin przeprowadzenia głosowania, zatwierdzony przez 

Radę Powiatu zwykłą większością głosów. 

4. Komisja Skrutacyjna wskazuje sposób przeprowadzania głosowania, zapewniający 

zachowanie tajności.    

5. Z głosowania tajnego Komisja Skrutacyjna sporządza protokół, podpisany przez 

wszystkich członków Komisji, który Przewodniczący Komisji odczytuje na sesji, 

niezwłocznie po ustaleniu wyników głosowania.   

Następnie poprosiła o zgłaszanie kandydatów do Komisji Skrutacyjnej. 

 

Jarosław Kleszczewski zgłosił kandydaturę radnej Małgorzaty Machury, Maria Milejska -

– kandydaturę radnego Karola Hadrycha, Gabriel Dors – kandydaturę radnej Barbary 

Laskowskiej, a Andrzej Danecki – kandydaturę Barbary Kozioł. 

 

Wszyscy kandydaci wyrazili zgodę na kandydowanie. Innych kandydatur nie zgłoszono.  

 

W wyniku przeprowadzonego głosowania Rada Powiatu jednogłośnie, czyli przy 22 głosach 

„za”  powołała Komisję Skrutacyjną w ww. składzie.  

 

Przewodnicząca Rady Powiatu Małgorzata Benc ogłosił przerwę w obradach w celu 

dokonania wyboru Przewodniczącego Komisji Skrutacyjnej, przygotowania regulaminu 

wyboru Członka Zarządu Powiatu i kart do głosowania. Początek przerwy – godz. 12.30.   
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Po wznowieniu obrad 0 godz. 12.40 Przewodniczący Komisji Skrutacyjnej Karol Hadrych 

przedstawił regulamin przeprowadzenia wyboru Członka Zarządu Powiatu, który - wobec 

braku uwag i zastrzeżeń ze strony radnych - w wyniku przeprowadzonego głosowania został 

przyjęty jednogłośnie, czyli przy 20 głosach „za”  (załącznik nr 1 do protokołu). Na wniosek 

Przewodniczącej Rady Powiatu, zgodnie z §36 ust. 4 Statutu Powiatu,  przedstawił  ustalony 

przez członków Komisji sposób przeprowadzenia głosowania. Głosowanie odbywać się 

będzie w wyznaczonym miejscu przy mównicy, zapewniającym zachowanie tajności 

głosowania. Karta do głosowania zostanie wydana radnemu w momencie podejścia do 

wyznaczonego do głosowania miejsca. 

 

Radni głosowali w kolejności alfabetycznej po uprzednim wyczytaniu nazwiska osoby 

głosującej przez Przewodniczącego Komisji Skrutacyjnej.   

 

Po zakończeniu głosowania tajnego Przewodnicząca Rady Powiatu Małgorzata Benc 

ogłosiła przerwę w obradach w celu obliczenia głosów i ustalenia oficjalnych wyników 

głosowania. Początek przerwy – godz. 12.50. 

 

Po wznowieniu obrad o godz. 13.10 Przewodniczący Komisji Skrutacyjnej Karol Hadrych 

odczytał  protokół z głosowania tajnego w sprawie wyboru Członka Zarządu Powiatu 

Zawierciańskiego (załącznik nr 2 do protokołu), zgodnie z którym Włodzimierz Styczyński 

otrzymał 13 głosów „za” i 9 głosów „wstrzymujących się”, co stanowi wymaganą prawem 

większość głosów „za”. Głosów „przeciw” nie było. 

 

Projekt uchwały Nr IV / 35 / 19 w sprawie wyboru Członka Zarządu Powiatu 

Zawierciańskiego został przyjęty jednogłośnie, czyli przy 21 głosach „za” (1 osoba nie 

głosowała). 

 

Włodzimierz Styczyński (treść wystąpienia w formie stenogramu): 

 

„Pani Przewodnicząca, panie Starosto, szanowni państwo. przede wszystkim chciałbym 

podziękować za to głosowanie. Jestem zaskoczony, że uzyskałem 21 głosów”. 

(Przewodnicząca Rady Powiatu Małgorzata Benc przypomniała, że było 13 głosów „za”). 

Również chciałbym podziękować tym, którzy nie głosowali za moją kandydaturą, czym 

zmusili mnie do jeszcze lepszej pracy, żeby udowodnić, że jednak mylili się, że nie głosują za 

mną. Tak króciutko w dwóch słowach powiem odnośnie mojej kariery zawodowej. W latach 

osiemdziesiątych pełniłem odpowiedzialne funkcje w państwowych zakładach, byłem  

odpowiedzialny za transport, remonty elektryczne, remonty budowlane. Od 1990 roku 

prowadzę własną działalność. Przez 30 parę lat prowadząc własną działalność tez 

zajmowałem się  remontami budowlanymi, handlem i  również usługami medycznymi,  

a konkretnie fizjoterapią,  jak również transportem. Myślę, że to doświadczenie, które 

posiadam w tych branżach, będzie bardzo przydatne i liczę na to, że będzie nam się dobrze 

współpracować i przede wszystkim panu Staroście, który postawił na mnie, Myślę, że ta 

współpraca będzie bardzo owocna”. 

 

 

Ad.6.) 

 

Przewodnicząca Rady Powiatu Małgorzata Benc poinformowała, że przedłożony radnym 

plan pracy Rady Powiatu na 2019 rok obejmuje zarówno tematy, które z mocy ustawy  

o samorządzie powiatowym winny być przedmiotem obrad organu stanowiącego,  jak 
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również propozycje przedstawione przez Komisje merytoryczne z zakresu należącego do ich 

właściwości. Projekt planu  radni otrzymali jako uzupełnienie materiałów sesyjnych w dniu 

29 stycznia. 

 

Wobec braku uwag i zapytań ze strony radnych projekt uchwały Nr IV / 36 / 19 w sprawie 

ustalenia terminów sesji i uchwalenia planu pracy Rady Powiatu na 2019 rok, w wyniku 

przeprowadzonego głosowania został   przyjęty jednogłośnie, czyli przy 22 głosach „za”. 

  

Przewodnicząca Rady Powiatu Małgorzata Benc oświadczyła, że podjęcie powyższej 

uchwały nie zamyka możliwości omawiania na sesji innych, ważnych tematów. Jeżeli będzie 

potrzeba, to plan pracy zostanie rozszerzony.    

 

 

Ad.7.) 
 

Przewodnicząca Rady Powiatu Małgorzata Benc poinformowała, że plany pracy stałych 

Komisji na rok bieżący, stanowiące załączniki do omawianego w tym punkcie porządku 

obrad projektu uchwały, zostały przyjęte na posiedzeniach Komisji, które odbyły się w dniach 

od 23 stycznia do 29 stycznia i zostały przekazane do zatwierdzenia organowi stanowiącemu 

stosownie do postanowień Statutu Powiatu. Dokumenty te radni otrzymali jako uzupełnienie 

materiałów sesyjnych w dniu 29 stycznia. 

 

Wobec braku uwag i zapytań ze strony radnych projekt uchwały Nr IV / 37 / 19 w sprawie 

zatwierdzenia planów pracy stałych Komisji  Rady Powiatu Zawierciańskiego na 2019 rok, 

został poddany pod głosowanie i przyjęty jednogłośnie, czyli przy 21 głosach „za” (1 radny 

nie oddał głosu). 

 

  

Ad.8.) 
 

Przewodnicząca Rady Powiatu Małgorzata Benc poinformowała, że plan kontroli Komisji 

Rewizyjnej na 2019 rok został  przyjęty przez członków Komisji posiedzeniu w dniu  

28 stycznia br. i przekazany radnym w dniu 29 stycznia jako uzupełnienie materiałów 

sesyjnych. 

 

Wobec braku uwag i zapytań ze strony radnych projekt uchwały Nr IV / 38 / 19 w sprawie 

zatwierdzenia planu kontroli Komisji Rewizyjnej na 2019 rok została, w wyniku 

przeprowadzonego głosowania został przyjęty jednogłośnie, czyli przy 21 głosach „za”  

(1 osoba nie głosowała). 

 

 

Ad.9.) 

 

Przewodnicząca Komisji Zdrowia i Pomocy Społecznej Barbara Kozioł poinformowała, że 

członkowie Komisji na posiedzeniu w dniu  25 stycznia br. jednogłośnie, czyli przy 4 głosach 

„za” wydali pozytywna opinię do  projektu uchwały w sprawie uzupełnienia zapisów 

„Powiatowego programu działań na rzecz osób niepełnosprawnych na lata 2014-2020”. 

Przepisy ustawy o rehabilitacji zawodowej i społecznej oraz zatrudnianiu  osób 

niepełnosprawnych, stanowiące podstawę do uchwalenia powyższego Programu, wymagają, 

aby jego zapisy były zgodne z powiatową strategią dotyczącą rozwiązywania problemów 
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społecznych i innymi powiatowymi  programami działań na rzecz  osób niepełnosprawnych  

w zakresie rehabilitacji społecznej, zawodowej i przestrzegania praw osób 

niepełnosprawnych. W toku realizacji zadań w zakresie  aplikowania o środki w ramach 

programów celowych, w tym m.in. z Programu „Wyrównywania Różnic między Regionami 

III,  na kontynuowanie którego w 2019 roku Rada Powiatu wyraziła zgodę na poprzedniej 

sesji, istotne jest doprecyzowanie zapisów Programu w taki sposób, aby stanowiły podstawę 

do wnioskowania o dodatkowe środki zewnętrzne. Projekt uchwały uzyskał pozytywną opinię 

Powiatowej Społecznej Rady ds. Osób niepełnosprawnych na posiedzeniu w dniu 18 stycznia 

br. 

 

Wobec braku uwag i zapytań ze strony radnych projekt uchwały Nr IV / 39 / 19 w sprawie 

uzupełnienia zapisów „Powiatowego programu działań na rzecz osób niepełnosprawnych na 

lata 2014-2020”, został poddany pod głosowanie i przyjęty jednogłośnie, czyli przy  

22 głosach „za”. 

 

 

Ad.10.) 

 

Przewodnicząca Rady Powiatu Małgorzata Benc oświadczyła, że zgodnie z art. 38b ust. 3 

ustawy o samorządzie powiatowym Starosta jest zobowiązany do przedłożenia organowi 

stanowiącemu sprawozdania z działalności Komisji Bezpieczeństwa i Porządku za rok 

poprzedni nie później niż do końca stycznia następnego roku kalendarzowego. Sprawozdanie 

Starosty ogłasza się w Dzienniku Urzędowym. Pismem z dnia 21.01.2019 roku Starosta 

przedłożył sprawozdanie z działalności Powiatowej Komisji Bezpieczeństwa i Porządku za 

2018 rok celem zatwierdzenia przez Radę Powiatu Zawierciańskiego. Zgodnie § 29 ust. 1 pkt 

6 i ust. 4 Statutu Powiatu, w przypadku inicjatywy uchwałodawczej Starosty projekt uchwały 

podlega zaopiniowaniu przez Zarząd Powiatu, który na posiedzeniu w dniu 29 stycznia br. 

wydał pozytywną opinię w tej sprawie. Powyższy projekt uchwały wraz ze sprawozdaniem  

z prac Komisji zostanie omówiony w trakcie sesji, gdyż zgodnie z uchwałą powołującą stałe 

Komisje Rady Powiatu w obecnej kadencji i ustalającą zakres ich działania sprawy dotyczące 

bezpieczeństwa nie zostały przypisane żadnej z nich.   

 

Małgorzata Benc (treść wystąpienia w formie stenogramu).  

 

„Pozwolą państwo, że ja odniosę się do tego materiału.  Państwo mieć do mojego wystąpienia 

różne odniesienia, ale to jest pierwszy rok pracy w Radzie Powiatu i to są trochę inne zadania. 

Ten kilkustronicowy dokumenty koncentruje się na działaniach podejmowanych w celu 

poprawienia bezpieczeństwa zimowego oraz letniego wypoczynku dzieci i młodzieży. Mają 

one, rzecz jasna, ogromne i trudne do przecenienia znaczenie, co jednak nie zmienia faktu, że 

stanowią zaledwie jedną z wielu kwestii związanych z porządkiem publicznym  

i bezpieczeństwem mieszkańców naszego powiatu. Niestety, o pozostałych sprawach oraz 

problemach związanych z bezpieczeństwem obywateli sprawozdanie mówi niewiele. 

Znajduje się w nim natomiast nieco odważnych tez, w rodzaju – cytuję – „Komisja szybko 

reagowała na pojawiające się zagrożenia w sferze bezpieczeństwa”, a mowa o Komisji, która 

– jak wynika z omawianego sprawozdania – zebrała się w 2018 trzy razy: w styczniu, 

czerwcu i grudniu, czyli praktycznie co pół roku. Jak zatem szybko mogła zareagować na 

przykład na zagrożenia, które pojawiły się na przełomie lutego i marca? Ciekawe również, jak 

„szybko reagująca”, zbierając się co pół roku Komisja analizuje i odnosi się do sprawozdań  

o zachorowaniach na choroby zakaźne, zakażenia i zatrucia Powiatowej Stacji Sanitarno-

Epidemiologicznej w Zawierciu, które otrzymuje co dwa tygodnie? A pamiętajmy, że 
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sprawozdania te mówią o możliwych realnych zagrożeniach dla zdrowia i życia mieszkańców 

naszego powiatu. 

Wśród zadań Powiatowej Komisji Bezpieczeństwa i Porządku jako pierwsza – zarówno 

przepisy ustawy, jak omawiane sprawozdanie – wymieniona jest ocena zagrożeń porządku 

publicznego i bezpieczeństwa obywateli na terenie powiatu. Problem w tym, że 

przedstawione Wysokiej Radzie sprawozdanie nie zawiera żadnej takiej oceny, czy też 

analizy problemu. Czy Komisja taką ocenę przeprowadziła, jeśli tak, to jakie są wnioski? 

Należy założyć, że elementy takiej oceny  wraz z niezbędnymi danymi liczbowymi, zawierają 

półroczne sprawozdania – otrzymane przez Przewodniczącego Komisji, jak głosi omawiane 

sprawozdanie – z Komendy Powiatowej Policji w Zawierciu oraz z Komendy Powiatowej 

Państwowej Straży Pożarnej w Zawierciu. Nawet jeśli Starosta w pełni zgadza się z ocenami 

policjantów i strażaków, to wypadało ich diagnozę wraz z niezbędnymi liczbami zawrzeć  

w rocznym sprawozdaniu Powiatowej Komisji Bezpieczeństwa i Porządku. Tym bardziej, że 

jednym z zadań Komisji jest – cytuję – „opiniowanie pracy Policji i innych powiatowych 

służb, inspekcji i straży, a także jednostek organizacyjnych wykonujących na terenie powiatu 

zadania z zakresu porządku publicznego i bezpieczeństwa obywateli”. Jednak jakie były 

opinie Komisji, z omawianego sprawozdania Starosty za rok 2018 się nie dowiemy. 

Tymczasem utrzymanie bezpieczeństwa i porządku publicznego to przede wszystkim 

codzienne działania, w tym prewencyjne, wielu służb, a nie tylko akcje: „Zima” oraz 

„Bezpieczne wakacje”, choć – jak już mówiłam – to też jest bardzo ważne.  

Często zgłaszanym radnym przez mieszkańców radnym problemem jest kwestia 

bezpieczeństwa na drogach. Wydaje się, że do Powiatowej Komisji Bezpieczeństwa  

i Porządku, też zapewne dotarły takie sygnały, skoro w sprawozdania znalazło się zdania: „jak 

co roku z budżetu  Powiatowej Komisji Bezpieczeństwa i Porządku  zakupiono bilety (60 szt.) 

na  prelekcję  zorganizowaną  przez Krajowe Centrum Bezpieczeństwa Ruchu Drogowego  

w Warszawie. Celem prelekcji była poprawa bezpieczeństwa na drogach zgodnie  

  założeniami Ogólnopolskiego Programu „Bezpiecznie – Chce się żyć”. Nie wiadomo 

jednak, jakie były efekty tych corocznych prelekcji? Liczba wypadków i kolizji drogowych 

zmalała czy wzrosła? A liczba poszkodowanych w tych zdarzeniach? Jakie to były liczby? 

Jakie działania prewencyjne należałoby podjąć w opinii policji, Komisji, straży miejskiej? 

Niestety, odpowiedzi na te pytania nie znalazłam w omawianym sprawozdaniu. Podobnie jak 

w szczególnie uciążliwej dla społeczeństwa kwestii występków i przestępstw przeciwko 

mieniu, zdrowiu czy też – poważnie niepokojących rodziców dzieci w wieku szkolnym – 

problemów związanych z rozprowadzaniem narkotyków i tzw. dopalaczy. Nie dowiadujemy 

się z niego także, jak i czy w ogóle realizowany był w roku ubiegłym „Powiatowy Program 

Zapobiegania Przestępczości oraz Ochrony Bezpieczeństwa Obywateli i Porządku 

Publicznego  na terenie powiatu zawierciańskiego na lata 2015-2018”? Czy zrealizowano jego 

założenia i osiągnięto wyznaczone cele? Przede wszystkim  zaś nie otrzymujemy informacji, 

czy ulega poprawie bezpieczeństwo i poszanowanie porządku publicznego w naszym 

powiecie, czy wręcz odwrotnie? 

Zdaję sobie sprawę, że za omawiany okres bardziej odpowiedzialny jest poprzedni Zarząd. 

Dlatego bardzo proszę, abyśmy w przyszłości otrzymywali bardziej szczegółowe informacje, 

abyśmy wiedzieli, że do takiego działania zobowiązuje nas ustawa. Dobrze by było, żebyśmy 

się poznali z efektami tej pracy, Ja wiem, że to jest praca nigdy nie kończąca się, nie ma  

jednego efektu i zamyka się tę sprawę, ale dobrze by było, żebyśmy w przyszłym 2019 roku 

dostali bardziej szczegółowe sprawozdanie i mogli się do niego odnieść i widzieć jakąś 

poprawę czy zmiany na lepsze”.    
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Starosta Gabriel Dors (treść wystąpienia w formie stenogramu):   

 

„Pani Przewodnicząca, faktycznie tak jest, że Komisja w 2018 roku określiła jakiś plan 

działania i tutaj w tym sprawozdaniu nam to przedstawiła. Natomiast 2019 roku dopełnimy 

starań, aby zawarte przez panią Przewodniczącą tezy w tym sprawozdaniu i w planie pracy 

Komisji najpierw zostały uwzględnione”.    

 

Małgorzata Benc (treść wystąpienia w formie stenogramu):     

 

„Bardzo dziękuję panie Starosto.  Szczególnie zależy mi na sprawie bezpieczeństwa dzieci  

i młodzieży, na sprawie zdrowia i edukacji w stosunku do rodziców, którzy nie szczepią 

swoich dzieci i choroby zakaźne roznoszą się po całym powiecie, jak również na sprawach 

dopalaczy i narkotyków”. 

 

Starosta Gabriel Dors (treść wystąpienia w formie stenogramu):   

 

Pani Przewodnicząca, ja mam taką sugestię, aby zechciała pani złożyć swoje uwagi do 

Komisji na piśmie. Proponujemy, aby te uwagi były wzięte pod uwagę”. (Małgorzata Benc 

wyraziła nadzieję, że będzie lepiej).  

  

Wobec braku innych uwag i zapytań ze strony radnych projekt uchwały Nr IV / 40 / 19  

w sprawie przyjęcia sprawozdania Starosty Zawierciańskiego z działalności Komisji 

Bezpieczeństwa i Porządku w 2018 roku został poddany pod głosowanie i przyjęty 

jednogłośnie, czyli przy 21 głosach „za”. 

 

 

Ad.11.) 

 

Przewodnicząca Rady Powiatu Małgorzaty Benc  poinformowała, że w związku z zamiarem 

ogłoszenia konkursu na stanowisko dyrektora Szpitala Powiatowego w Zawierciu Starosta 

Zawierciański – powołując się na stosowne przepisy prawa -  pismem z dnia 11 stycznia br. 

zwrócił się z wnioskiem w wskazanie 3 przedstawicieli Rady Powiatu Zawierciańskiego do 

składu osobowego Komisji Konkursowej. Po przeprowadzonych w powyższej sprawie 

konsultacjach, biorąc pod uwagę  wymóg rozporządzenia w sprawie przeprowadzenia 

konkursu na stanowiska kierownicze w podmiocie leczniczym nie będącym pracodawcą, że  

w składzie Komisji ma pracować przynajmniej jeden lekarz zaproponowała, aby  Radę 

Powiatu Zawierciańskiego w składzie Komisji reprezentowali: Małgorzata Benc, Barbara 

Kozioł oraz Jarosław Kleszczewski. Propozycja ta została przedstawiona w projekcie 

uchwały. Jednocześnie nadmieniła, że zgodnie z §  29 ust. 5 Statutu Powiatu uchwały 

dotyczące spraw osobowych nie wymagają opinii Komisji. 

 

Wobec braku uwag i zapytań ze strony radnych projekt uchwały Nr IV / 41/ 19 w sprawie 

delegowania przedstawicieli Rady Powiatu Zawierciańskiego do składu osobowego komisji 

do przeprowadzenia konkursu na stanowisko dyrektora Szpitala Powiatowego w Zawierciu, 

został poddany pod głosowanie i przyjęty przy 18  głosach „za” i 4 głosach 

„wstrzymujących się”. 
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Ad.12.) 

 

Przewodnicząca Rady Powiatu Małgorzaty Benc  poinformowała, że zgodnie z §  29 ust. 5 

Statutu Powiatu uchwały dotyczące spraw osobowych nie wymagają opinii Komisji. 

 

Wobec braku uwag i zapytań ze strony radnych projekt uchwały Nr IV/ 42 / 19 w sprawie 

zmiany składu osobowego Rady Społecznej przy Szpitalu Powiatowym w Zawierciu, w 

wyniku przeprowadzonego głosowania został przyjęty przy 19 głosach „za” i 3 głosach 

„wstrzymujących się”. 

. 

 

Ad.13.) 

 

Przewodnicząca Komisji Zdrowia i Pomocy Społecznej Barbara Kozioł poinformowała, że 

członkowie Komisji na posiedzeniu w dniu  31 stycznia br. jednogłośnie, czyli przy 7 głosach 

„za” zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr III/30/18 z 

dnia 28 grudnia 2018 r. w sprawie ustalenia rozkładu godzin pracy i dyżurów aptek 

ogólnodostępnych na terenie powiatu zawierciańskiego w 2019 roku. Jak już podnoszono we 

wniosku w sprawie rozszerzenia porządku obrad obecnej sesji w części dotyczącej 

powyższego projektu uchwały, w treści załącznika nr 3  ustalającym rozkład godzin pracy 

aptek ogólnodostępnych i harmonogram dyżurów w porze nocnej, niedziele, święta i inne dni 

wolne od pracy w 2019 roku w pozostałych gminach powiatu zawierciańskiego poza 

Zawierciem, pojawiła się pomyłka edytorska, która wymaga skorygowania, co jest możliwe 

jedynie poprzez wprowadzenie zmiany do przedmiotowej uchwały, przyjętej w dniu 28 

grudnia 2018 roku. 

 

Wobec braku uwag i zapytań ze strony radnych projekt uchwały Nr IV/ 43 / 19 w sprawie 

zmiany Uchwały Nr III/30/18 z dnia 28 grudnia 2018 roku w sprawie ustalenia rozkładu 

godzin pracy i dyżurów aptek ogólnodostępnych na terenie powiatu zawierciańskiego w 2019 

roku, został poddany pod głosowanie i przyjęty jednogłośnie, czyli przy 21 głosach „za”. 

 

 

Ad.14.) 

 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Infrastruktury Technicznej Marcin Wojciechowski 

poinformował, że członkowie Komisji na posiedzeniu w dniu 29 stycznia br. jednogłośnie, 

czyli przy 3 głosach „za” zaopiniowali pozytywnie projekt uchwały omawianej w tym 

punkcie porządku obrad.  

 

Wobec braku uwag i zapytań ze strony radnych projekt uchwały Nr IV / 44 / 19 w sprawie 

wyrażenia zgody na ustanowienie zabezpieczenia w formie weksla „in blanco” środków  

z Europejskiego Funduszu Rolnego na rzecz Rozwoju Obszarów Wiejskich w ramach 

Programu Rozwoju Obszarów Wiejskich 2014-2020 przyznanych na podstawie umowy na 

dofinansowanie przedsięwzięcia „Scalanie gruntów rolnych we wsi Turza gmina Łazy Powiat 

Zawierciański”, w wyniku przeprowadzonego głosowania został przyjęty jednogłośnie, czyli 

przy 21 głosach „za”. 
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Ad.15.) 

 

Przewodnicząca Rady Powiatu Małgorzata Benc przedstawiła informację o pracy między 

sesjami i otrzymywanej korespondencji: 

 

‒ w dniu 11 stycznia br. Stowarzyszenie „Nie dla kopalni cynku i ołowiu” przekazało do 

wiadomości wszystkich radnych pisma o działaniach podejmowanych przez 

Stowarzyszenie w sprawie budowy kopalni cynku i ołowiu na terenie powiatu 

zawierciańskiego;   

‒ w dniu 11 stycznia br. Prezes Stowarzyszenia Amazonek i Osób z Problemami 

Onkologicznymi przekazała informacje o problemach, z jakimi  boryka się 

Stowarzyszenie w swojej statutowej działalności;  

‒ w dniu 11 stycznia br. Dyrektor Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Zawierciu –  

na wniosek Przewodniczącej Rady Powiatu –  przekazał informacje dotyczące  rozliczenia 

wydatkowania środków Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych 

na zadania z zakresu rehabilitacji społecznej w latach 2015 – 2018  oraz funkcjonowania 

działającego w ramach PCPR Ośrodka Interwencji Kryzysowej; 

‒ w dniach 20 stycznia, 21 stycznia i 22 stycznia br. wpłynęły kolejne skargi na dyrektora 

Zespołu Szkół im R. Gostkowskiego w Łazach.  Ze względu na charakter zarzutów, które 

wykraczają poza właściwość Rady Powiatu, wynikającą z art. 229 pkt 4 kodeksu 

postępowania administracyjnego, skargi zostaną przekazane do Starosty celem 

rozpatrzenia w ramach  podległości służbowej, podobnie jak skargi o podobnym 

charakterze, złożone  w miesiącu grudniu  2018 roku przez tę samą stronę skarżącą,  

o których informowałam na poprzedniej sesji.  W stosunku do jednego z przedstawionych 

zarzutów na podstawie rozporządzenia Rady Ministrów w sprawie organizacji 

przyjmowania i rozpatrywania skarg i wniosków wystosowano do strony pismo o złożenie 

dodatkowych  wyjaśnień, pozwalających na ustalenie przedmiotu skargi, co jest podstawą 

rozpoczęcia przez organ stanowiący postępowania wyjaśniającego.  

  

 

Ad.16.) 

 

Przewodnicząca Rady Powiatu Małgorzata Benc poinformowała, że w dniu 30 stycznia br. 

wpłynęła interpelacja radnego Mariusza Piotrowskiego w sprawie ujęcia w budżecie 

powiatu na 2020 rok budowy drogi powiatowej nr 1106 S Bógdał – Starzyny. W dniu 

dzisiejszym interpelacja została przekazana do Starosty.   

 

Grzegorz Piłka (treść wystąpienia w formie stenogramu): 

 

„Moja interpretacja dotyczy zdarzeń wynikających z braku oznakowania rejestracji dla 

pacjentów, przede wszystkim wieku dziecięcego, w Poradnia Chirurgii Urazowo-

Ortopedycznej Przychodni „Centrum” w Zawierciu, ul. Powstańców Śląskich. W związku  

z powyższym bardzo często dochodzi do tego, że pacjenci stoją w jednej kolejce przez długi 

okres czasu celem rejestracji. Po dojściu do okienka tejże rejestracji odsyłani są do innego, 

gdzie rejestruje się pacjentów wieku dziecięcego, gdzie również muszą po raz kolejny 

poczekać, ponieważ pozostali pacjenci nie zawsze są zainteresowani przepuszczeniem danej 

osoby. Z zaistniałą sytuacją spotkałem się osobiście, otrzymuję też prośby o interwencję  

w ww. sprawie. Uważam, że widoczne czytelne oznakowanie tak zwanego okienka rejestracji 

chirurgii urazowej dla pacjentów wieku dziecięcego z pewnością usprawni organizację  
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i przebieg procesu rejestracyjnego wszystkich osób korzystających z rejestracji”. (Interpelacja 

została złożona w formie pisemnej na ręce Przewodniczącej Rady Powiatu).  

 

Przewodnicząca Rady Powiatu Małgorzata Benc (treść wystąpienia w formie stenogramu): 

 

„Bardzo dziękuję, ale proszę na przyszłość w skrócie mówić o tym, czego dotyczy 

interpelacja, jeżeli już niezwłocznie zostanie przekazana panu Staroście, który tą sprawą się 

zajmie. Odpowiedź na interpelacje będzie ogłoszona w BIP  i będzie dostarczona państwu 

radnym”. 

 

 

Ad.17.) 

 

Prezes Stowarzyszenia Amazonek i Osób z Problemami Onkologicznymi w Zawierciu 

Czesława Cierpińska (treść wystąpienia w formie stenogramu): 

 

„Witam bardzo serdecznie. Jestem Czesława Cierpińska ze Stowarzyszenia Amazonek  

i Osób z Problemami Onkologicznymi w Zawierciu. Witam panią Przewodniczącą, pana 

Starostę, wszystkich radnych i wszystkich zaproszonych gości. Chciałabym państwa zapoznać  

z korespondencją, jaką wysłałam do wszystkich władz naszego miasta, między innymi do 

pana Starosty, do pani przewodniczącej Małgorzaty Benc, do Przewodniczącej Rady Miasta 

Beaty Chawuły, do Prezydenta Łukasza Konarskiego, do Dyrektora Szpitala Powiatowego 

w Zawierciu, który pełnił obowiązki. Chciałabym przeczytać treść tego pisma. 

Prawdopodobnie radni dostali te pisma, ale nie wiem, czy się zapoznali, czy nie. Uważam, że 

trzeba się zastanowić nad Szpitalem Powiatowym w Zawierciu. Ja nie przyszłam tutaj  

w formie jakiś pretensji, jakiś złych zachowań. Ja po prostu przyszłam w sprawie naszego 

zdrowia, bo –  jak wiemy –  zdrowie mamy tylko jedno, a resztę możemy sobie kupić. 

Traktowanie naszych koleżanek też nie jest złe, jest pakiet onkologiczny. Ja tak uważam i tak 

uważają wszyscy, że pakiet onkologiczny polega na tym, że od diagnozy do końca tego u nas 

w szpitalu nie ma, ale pokrótce pozwolę sobie przeczytać. Będę krótko, żeby nie zanudzać. 

Dostałam 5 minut, w Sejmie jest tylko 30 sekund, a ja mam aż 5 minut. Takie pisma, jak już 

powiedziałam, zostały wysłane. „Stowarzyszenie Amazonek i Osób z Problemami 

Onkologicznymi w Zawierciu działa od 2003 roku, w dniu 12 października obchodziliśmy 

jubileusz 15 – lecia naszego stowarzyszenia. Przez cały ten okres boryka się  

z problemami, na początku z pomieszczeniem na działalność, a następnie z trudami 

napotykanymi w Szpitalu Powiatowym w Zawierciu. Zlikwidowana została Poradnia Chorób 

Sutka w 2015 roku, gdzie zarejestrowanych jest ok. 6.500 kobiet. Połączona została  

z Poradnią Chirurgii, co wydłuża kolejkę wizyty u lekarza. Obecnie przyjmuje trzech lekarzy 

ze specjalizacją lekarz onkolog 1 lub 2 razy w tygodniu. Kierowani są tam pacjenci z 

podejrzeniem choroby nowotworowej i dalej wysyłani są na badania mammograficzne do 

Myszkowa USG do Krakowa, bo tak kieruje pani doktor Szlachta-Świątkowska, bo akurat tam 

pracuje, a następnie pani koordynator (których jest 2)  wysyła do dalszej diagnozy do 

Katowic, Gliwic czy Częstochowy. Tak być nie może! To się nazywa „szybka terapia 

onkologiczna”. Pacjent błądzi. czekając na wyrok. Rak nie czeka, rak atakuje. 

Została zlikwidowana Poradnia Chemioterapii. Była wyposażona przy dużym nakładzie 

pieniędzy, wystarczyło ją doposażyć do obecnych wymogów i podpisać umowę  

z Narodowym Funduszem Zdrowia. Pacjenci zmuszeni są korzystać z chemii w innych 

szpitalach specjalistycznych, co jest dużym dyskomfortem dla osób będących w czasie 

leczenia i rodzin sprawujących nad nimi opiekę. Trzeba z nimi pojechać, trzeba tam czekać i 

potem ich przywieźć, a do tego jest potrzebna rodzina, ale gdyby rodziny nie było? W naszym 
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stowarzyszeniu mamy 4 wolontariuszki – ochotniczki, które posiadają certyfikat, mogą 

udzielić wsparcia i pomocy chorym, bo to one właśnie są żywym przykładem, że raka można 

pokonać, tylko trzeba się nie poddawać i można wrócić do normalnego życia. My to możemy 

robić, ale nie mamy informacji o wykonywanych zabiegach mastektomii. W szpitalu są 

zatrudnieni psycholodzy, rehabilitanci, którzy powinni być przy chorej pacjentce, wspierając 

ją i udzielać informacji np. o dalszych ćwiczeniach. Tego w szpitalu w Zawierciu nie ma. 

Chora po trzech dniach jest wypisywana do domu i musi sobie radzić sama. w szpitalu 

polskich w trakcie operacji wykonywane są rekonstrukcje piersi, co oznacza poprawia 

komfort życia kobiet po mastektomii. My jako Stowarzyszenie pragniemy pomóc kobietom, 

które dosięgła choroba nowotworowa i aby ich droga do zdrowia była szybsza i łatwiejsza. 

Czas leczenia onkologicznego, kompleksowość działań dostęp do terapii i leków najnowszej 

generacji. Niestety, tylko część kobiet trafia do naszego Stowarzyszenia, gdzie udzielamy im 

wsparcia, wszelkiego rodzaju porad, przekazujemy odpowiednią literaturę. Zapewniamy 

pomoc psychologa, tutaj mogą uczestniczyć w prelekcjach i wykładać, Korzystaj z zabiegów 

rehabilitacyjnych oraz rodzinnych form pomocy. Problemy i trudności, z jakimi się borykamy 

od samego początku, biorą się między innymi, z tego, że nie ma odpowiedniego oddziału  

w szpitalu. Przepraszam, czytam szybko, bo pani Przewodnicząca mnie pogania. A może 

główną przyczyną są częste zmiany dyrektora szpitala, każdy z nich obiecywał, że się zmieni,  

a następnie odchodził. Nie wiadomo, co będzie teraz, ale dalej tak być nie może, to musi 

wreszcie zmienić. Chory na raka nie może cierpieć i ma prawo do opieki zdrowotnej. To nam 

zapewnia Konstytucja RP artykuł 68 z dnia 2 kwietnia 1997 roku oraz Karta Paryska Walki  

z Rakiem z 4 lutego 2000 roku. My jako Stowarzyszenie i kobiety, które zwalczyły raka nie 

możemy pozwolić, aby chory był źle traktowany, odsyłany do różnych szpital na całym Śląsku. 

Domagamy się doposażenia szpitala w profesjonalny, nowoczesny sprzęt: mammograf, 

którego nie ma (ciągle był zepsuty, a teraz w ogóle nie działa), sprzęt do badania USG VS 

oraz mammton. Prosimy o wsparcie naszych postulatów. Wcześniejsze były z dnia  

5 października 2015 roku. Jak już powiedziałam, kopie otrzymują poszczególne władze 

naszego miasta. Teraz pozwolę sobie jeszcze tak szybko przeczytać, jaką dostałam odpowiedź 

ze Szpitala Powiatowego w Zawierciu. Akurat nie wiem, o co chodzi w tej odpowiedzi, ale 

postaram się zrozumieć. Szpital Powiatowy w Zawierciu dokonuje wszelkich starań, aby 

poprawić dostępność i jakość świadczonej diagnostyki i usług medycznych z myślą  

o pacjentach, którzy mu zaufali. Sukcesywnie kupowane są sprzęty specjalistyczne służące do 

diagnostyki i do celów diagnostyczno-leczniczych. Z uwagi na wysokie wymogi stawiane przez 

Narodowy Fundusz Zdrowia na modernizację i doposażenie Szpital Powiatowy w Zawierciu 

otrzymał dofinansowanie. Tutaj jest mój apel i moja prośba w jakimś stopniu o pomoc, 

ponieważ szpital otrzymał 17 milionów. To nie jest żadną tajemnicą, było w mediach i na 

stronie internetowej strony internetowej Szpitala Powiatowego”. (Przewodnicząca Rady 

Powiatu Małgorzata Benc stwierdziła, że kwota dofinansowania wynosi 14 milionów złotych 

i nie należy wierzyć we wszystko, co piszą media). „No to przepraszam, może to jest  

14 milinów złotych, a gdzie reszta, to się dowiemy później.  Projekt zakłada m.in.  kolejne 

prace remontowo – budowlane oraz zakup aparatury. Może nie będę czytać, jak państwa 

zdrowie nie interesuje”. (Małgorzata Benc poprosiła do dokończenie wystąpienia). „Pacjenci 

cierpiący na choroby nowotworowe są diagnozowani w Poradni Onkologicznej przez pana 

chirurga z Chirurgii Ogólnej. Od momentu funkcjonowania pakietu onkologicznego każdy 

pacjent, u którego zdiagnozowano nowotwór złośliwy, bezzwłocznie otrzymuje informacje o 

pakiecie od personelu medycznego oraz wsparcie ze strony koordynatora. Dzięki temu 

kontynuuje cały czas diagnostykę (ale nie w naszym szpitalu) obdarzają nas swoim zaufaniem 

i podejmują diagnostykę i leczenie. Ci pacjenci, którzy mają wydaną kartę Dilo przez swojego 

lekarza rodzinnego lub innego specjalisty spoza placówki … nie wiem, o co tu chodzi.  Dla 

dobra pacjenta onkologicznego koordynatorzy współpracują z ośrodkami onkologicznymi na 
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terenie województwa śląskiego i z innymi szpitalami, które prowadzą pakiet onkologiczny, 

dbają o dokształcanie się na temat lepszej obsługi klienta, dzięki temu są skoordynowane 

działania i pacjent ma stworzone optymalne warunki do diagnostyki i leczenia. 

 

Przewodnicząca Rady Powiatu Małgorzata Benc (treść wystąpienia w formie stenogramu): 

 

„Pani prezes, pani zapoznała nas  z tym pismem, ale jeżeli pani będzie uprzejma, to proszę 

złożyć kopię w Biurze Rady Powiatu, żeby na spokojnie radni mogli zapoznać się z tą 

odpowiedzią. Myślę, że pan Starosta odniesie się do pani wystąpienia i na spokojnie 

porozmawiamy, bo musimy zdać sobie sprawę z jednej rzeczy. Szpital Powiatowy  

w Zawierciu to nie klinika onkologiczna i mamy pewne ograniczenia, które wynikają  

z finansowania ilości specjalistów onkologów, których zatrudniamy, jak i również sprzętu,  

którymi dysponuje szpital powiatowy. Nie jesteśmy kliniką, ale myślę, że wieloma sprawami, 

które pani poruszyła, można się zająć w szpitalu powiatowym, a nawet jeszcze mniejszym, 

więc myślę, że pan Starosta się do tego odniesie”. 

 

Starosta Gabriel Dors (treść wystąpienia w formie stenogramu): 

 

„Pani Prezes, ja pani dziękuję za to wystąpienie. A dlaczego dziękuję, to też powiem na 

samym końcu. Natomiast te sprawy, o których pani mówiła, są mi bardzo bliskie, zwłaszcza 

że moja mama jest po mastektomii piersi. Zresztą rozmawialiśmy na ten temat. Ja wiem, że 

dobrze by było, żeby było centrum onkologii, centrum kardiologii i wszystkie inne sprawy. 

Natomiast staramy się, aby pacjenci tego szpitala, nad którym dopiero od  dwóch miesięcy 

mamy pieczę, byli zadowoleni, bo to oni będą przekazywać opinie o tym szpitalu. Myślę, że 

pani Prezes się też do tego przyczyni. Pani Prezes, mam tylko jedno pytaniem ponieważ pani 

przytaczała datę likwidacji Poradni Sutka, na przykład 2015 rok likwidacji chemioterapii, 

niedziałający mammograf, czy pani też wcześniej miała taką okazję wystąpić przed Radą, aby 

zwrócić uwagę na to. Z tego, co wiem, nie miała pani takiej okazji. Dlatego pani dziękuję   na 

samym końcu. Moje podziękowania dla pani są takie, że pani doskonale podsumowała 

poprzedni okres –  likwidacja poradni, likwidacja poradni, niedziałającym mammograf. 

Dziękuję bardzo”. 

 

Prezes Stowarzyszenia Amazonek i Osób z Problemami Onkologicznymi w Zawierciu 

Czesława Cierpińska (treść wystąpienia w formie stenogramu): 

 

„Może się odniosę panie Starosto. To nie jest moje pierwsze wystąpienie, ja za każdym 

razem, przy każdym jednym spotkaniu, nie tylko przy nowej władzy, bo akurat tutaj jest taka 

okazja. Tam już siódmy dyrektor będzie szpitalu, to nie chodzi o mnie, to nie chodzi o moje 

zdrowie, a pracuję społecznie 15 lat, już od 15 chodzę i się proszę. Ja powinnam mieć 

zapewnione pomieszczenie, żeby moje podopieczne miały godne życie. Tak jak mówiłam, 

mamy wolontariuszki, możemy chodzić, a nawet nie możemy się dowiedzieć, czy są  

mastektomie. Z tego, co wiem, to sama statystyka tego nie ma, po prostu nie ma, nie będę 

odzywać się tutaj na inne tematy. Tak, że ja pana, panie Starosto, bardzo przepraszam, ale to 

nie jest moje pierwsze wystąpienie. Ja już byłam na Komisji Zdrowia z mediami 2015 roku. 

Tutaj jest pani Naczelnik Wydziału Zdrowia, proszę powiedzieć, ile razy w miesiącu u niej 

byłam, to ciągle była w szpitalu, bo wiadomo, że szpital jest zadłużony, są takie warunki, a 

nie inne, ale coś trzeba robić. Dlatego tutaj jestem, bo mamy 17 milionów, poprawiła mnie 

pani Przewodnicząca, że 14 mln”. (Małgorzata Benc oświadczyła, że 14,5 mln zł, ale to też 

jest duża kwota). „To jest też bardzo dużo, mammografia i USG tyle nie kosztuje. Naprawdę 

na każde spotkanie, jakie mamy czy inne uroczystości sprowadzam do Zawiercia  
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mammobusy. To jest też temat, bo z roku na rok jest coraz więcej chorych na raka piersi, 

kobiet młodych po 35 roku życia, ale można się tylko badać od  50 lat do 69 lat. Interpelacje 

są nawet w Sejmie, mamy Przewodniczącą naszej federacji z Poznania, ona jest na komisjach 

i to też nic nie daje. Ja nie wiem, a tak,  jak mówię, rak nie czeka, że są takie a nie inne 

warunki, rak atakuje. Dopiero się przekonamy, jak będziemy mieli u siebie”. 

  

Przewodnicząca Rady Powiatu Małgorzata Benc (treść wystąpienia w formie stenogramu): 

 

„Dziękuję pani Prezes. Nie wszystko da się załatwić od razu. ale zapewniam panią. że wiele 

rzeczy już jest w trakcie rozmów z pełniącym obowiązki dyrektora i zrobimy wszystko, aby 

zrealizować chociaż część postulatów kobiet, które przeszły tak traumatyczny choroby i takie   

przeżycia.  Czy są jeszcze jakieś inne uwagi?” 

 

Maria Milejska (treść wystąpienia w formie stenogramu): 

 

„Myślę, że zostałam wywołana do odpowiedzi. Pani Prezes, przypominam pani, że od 10 lat 

współpracowaliśmy, myślę, że bardzo dobrze. Miała pani w zasadzie z mojej strony reakcje 

na każde swoje zapytanie, wątpliwości bądź współpracę. Chyba pani przyzna, że współpraca 

z nami doskonale si układała, reagowałam zawsze na problemy osób z pani Stowarzyszenia. 

A teraz odniosę się do konkretnych tematów. Jeżeli chodzi o mammograf, to taki 

nieszczęśliwy egzemplarz był zakupiony przez szpital, wiadomo w jakiej był sytuacji 

finansowej. Do tej pory jest już w troszeczkę lepszej, ponieważ dużo pracowaliśmy nad tym, 

aby tak było i sytuacja się poprawia z roku na rok. Dzisiaj mamy środki w wysokości 14, 5 

mln zł, a reszta do 17 mln – pani Prezes –  to są środki po stronie szpitala, dlatego całe 

zadanie na tyle opiewa. W ramach tego zadania, jak najbardziej, wystąpiliśmy o zakup 

właśnie między innymi doskonałego mammografu dla państwa, dlatego troszkę cierpliwości  

i szpital w niedługim czasie będzie takie urządzenie do badań posiadał. Oczywiście także 

wiele innych urządzeń, to są środki zdobyte przez poprzedni Zarząd. Jak będzie ten projekt 

realizowany, zobaczymy. Jeżeli chodzi o pozostałe tematy, to też było wprowadzenie 

koordynatora w tamtej kadencji, żeby pomagał osobom potrzebującym z chorobami 

onkologicznymi, żeby załatwiał pewne wizyty, kontakty do ośrodka o wyższej  

preferencyjności. Oczywiście jeżeli chodzi o choroby onkologiczne, my nie posiadamy 

kontraktu na takie zadania, dlatego kiedy została zlikwidowana Poradnia Chorób Sutka,  

a kontrakt przydzielony z NFZ został na Poradni Chirurgii Ogólnej, to w ramach tego 

kontraktu były załatwiane pacjentki, więc nie możemy mówić o likwidacji. Działania były  

i pacjenci byli załatwiani. Pozyskaliśmy onkologa, panią doktor, myślę, że to jest bardzo 

dobry fachowiec, byliśmy w stałym kontakcie. Ja wiem. że pani prezes jest ciągle rozżalona, 

potrzebuje więcej i więcej i wcale się nie dziwię, bo chodzi tutaj o chore osoby, z którymi też 

się spotykamy, jesteśmy zaprzyjaźnione. Ja rozumiem ich potrzeby, ale na wszystko troszkę 

czasu potrzeba i – niestety –  bardzo dużo pieniędzy i musimy te środki przeznaczyć, żeby 

móc realizować najpotrzebniejsze zadania w stosunku do pacjentów onkologicznych”.    

 

Przewodnicząca Rady Powiatu Małgorzata Benc (treść wystąpienia w formie stenogramu): 

 

„Oczywiście czas nie działa na korzyść chorych, ale myślę, że zrobimy wszystko, aby były 

realizowane te postulaty ze Stowarzyszenia Amazonek, bo są ze  wszech miar słuszne”. 
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Ad.18.) 

 

Po wyczerpaniu porządku obrad Przewodnicząca Rady Powiatu Małgorzata Benc zamknęła 

obrady IV sesji Rady Powiatu Zawierciańskiego.    

  
Zakończenie obrad nastąpiło o godz. 14. 10. 

 

  

Protokół sporządziła:          Przewodnicząca Rady Powiatu   

   /-/ Anna Bryła                       /-/ Małgorzata Benc    


